2021年 第5期

总第 443期

- ◎ 中国人文社会科学核心期刊扩展版
- ◎ 中国科技核心期刊(社会科学部分)
- ◎ 人大复印报刊资料重要转载来源期刊
- ◎ 国家新闻出版广电总局学术期刊
- ◎ 人力资源和社会保障部学术期刊

《社会保险法》实施十周年城乡居保发展情况

人口老龄化对人力资本积累的影响研究

——"老龄化红利"假说及实证检验

后疫情时期企业人力资源管理现状、模式及策略 研究



# 目录

### 劳动经济

**05** 人口老龄化对人力资本积累的影响研究 赵立卫 ── "老龄化红利"假说及实证检验

## 人力资源

27 后疫情时期企业人力资源管理现状、模式 顾琴轩 及策略研究 胡冬青 高晗

## 社会保障

**46** 新冠疫情下疾病工伤认定问题探究 孙志萍 ──以医护及相关工作人员为视角

## 国际前沿

60 雇主组织国外研究综述: 动因、发展与挑 张赢方 战

#### 专题研究

70 《社会保险法》实施十周年城乡居保发展 <sup>华迎放</sup> 情况

77 《社会保险法》实施十周年经办服务发展 费平 情况

85 《社会保险法》实施十周年工伤保险发展 <sup>翁仁木</sup> 情况



CHINA LABOR

2021年第5期

总第 443 期

#### 声明

本刊为中国学术期刊网络出版总库、中文科技期刊数据库、中国核心期刊(遴选)数据库、科学引文数据库(SCD)收录,相关著作权使用费和稿费由本刊一并支付。如有异议,请在来稿时注明,本刊将做适当处理。

#### CONTENTS

#### Labor economics 05 Study on the Impact of an Aging Population on ZHAO Li-Wei Human Capital Accumulation——A Hypothesis of "Aging Dividend" and its Empirical Test Human resources Research on the Current Situation, Model and 27 GU Qin-xuan Strategy of Human Resources Management **HU Dong-ging** in the Post-Epidemic Period GAO Han Social security Research on the Identification of Work-related 46 SUN Zhi-ping Injuries of Diseases in the Context of the Covid-19 Epidemic -- From the Perspective of Medical Staff and Relevant Staff Topics in the word Review of Foreign Research on Employer **ZHANG Ying-fang** 60 Organizations: Motivation, Development and Challenge Research topics The Development of Insurance System for 70 **HUA Ying-fang** Urban and Rural Residents on the Tenth Anniversary of Implementation of the Social Insurance Law 77 Development of Services on Social Insurance **FEI Ping**

Administration on the Tenth Anniversary of Implementation of the Social Insurance Law

Research on Issues Concerning Revision

of the Work Injury Insurance in the "Social Insurance Law" on the Tenth Anniversary

of its Implementation

Statement

85

This journal is included by China Academic Journals Integrated Online Database, Chinese science and technology Journals Database and China Core Journals(selection) Database, Science Citation Database. Copyright royalties and payment for articles shall be paid by the journal. If you have any enquiries, please contact us when you submit your article, and we will deal with this issue accordingly.

WENG Ren-mu